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Geachte lezer,

Het is alweer gelukt, voor u ligt de nieuwe Impressie. De 98e alweer. Op naar de 100.
Een wat dunnere deze keer. Vakantie en formatiedrukte zijn daar wellicht de oorzaak 
van. Het gaat echter om de kwaliteit en niet om de kwantiteit. Het is weer een 
hoogstaande en leuke Impressie geworden.
Veel verkiezingsnieuws natuurlijk: de verdubbeling van GROENLINKS in 
Voorschoten is groot nieuws: na de VVD de tweede partij!
Gert en Steef schrijven er over.
Johan beschrijft het formatieproces en Monique over haar gevoelens na het zojuist 
beëindigde raadlidmaatschap en voor het (toen nog) mogelijke wethouderschap.
Gert geeft commentaar op het advies van twee deskundigen over de bestuurlijke 
toekomst van Voorschoten. 
Linda en Erik wijzen u op de bijeenkomsten politieke filosofie. Helaas verschijnt deze 
Impressie na de door hen aangekondigde datum, maar u bent over twee maanden van 
harte welkom.
Tenslotte stuurt Michiel een jeukend bericht uit Griekenland, is Steef’s ei er weer en 
schrijft Daphne iets over de raadsledendag van GROENLINKS.

Veel leesplezier gewenst

Steef Harlaar 



Alle GroenLinksers van harte 

gefeliciteerd met het fraaie 

verkiezingsresultaat in Voorschoten. 

De 2e partij van deze gemeente, wie 

had dat ooit gedacht.  

Ik ben hartstikke trots en dank 

iedereen voor de grote inzet in de 

campagne op allerlei manieren.  

Het was tijdens de campagne al te 

merken. Er waren veel vrijwilligers 

bereid om de kou op straat te 

trotseren, bij winkelcentra, stations 

en op de markt flyers uit te delen of 

langs de deuren te gaan en praatjes 

te maken.  

Wat opviel was dat veel mensen ons 

vriendelijk of zelfs hartelijk te 

woord stonden. GroenLinks was 

populairder dan ooit. Ook over de 

publiciteit hadden we niet te klagen. 

Vaak hoorde je daar op straat weer 

positieve reacties op. 

Maar toen moest het nog wel even 

gebeuren op de spannende  

verkiezingsdag. En als het dan zo 

fantastisch uitpakt, is dat een mooie  

bevestiging en een beloning voor 

ieders inspanningen! 

Geweldige verkiezingen

4



Dank aan Monique en Fer 

] 

Naast het meestromen op de  

landelijke flow was er duidelijk ook 

een stevige lokale bron voor het 

verkiezingssucces (vergelijk maar 

met Oegstgeest en Wassenaar). 

Dat kwam niet alleen door de actieve 

campagne maar –naar mijn oprechte 

overtuiging- ook door de goede 

naam die de patij in dit dorp de 

afgelopen jaren heeft opgebouwd. 

De enorme en permanente inzet van 

Monique Lamers en Fer von der 

Assen in de raad, hun dossierkennis, 

de principiële stijl en de 

betrouwbaarheid altijd en overal, wie 

je ook spreekt over hen, iedereen 

bevestigt dat volmondig. En daar 

kunnen zij nu echt heel tevreden op 

terug gaan kijken. In de 

afscheidsvergadering van de raad 

was ook de burgemeester vol lof en 

waardering voor deze beide 

bijzondere raadsleden.  

De partij moet hen heel dankbaar 

zijn voor hun prestatie. 

In het college 

En nu vooruit kijken hoe de 

zetelwinst in collegedeelname kan 

worden omgezet. Het wordt zeker 

pittig om met onze tegenstanders 

van de afgelopen periode tot iets te 

komen waar we mee voor de dag 

kunnen komen, sterker, wat recht 

doet aan de verwachting die we 

hebben opgeroepen met ons :”het 

moet en kan anders!”. 

Elders in deze Impressie geeft Johan 

van Rixtel een inkijkje in de 

onderhandelingen. 

Tegen de tijd dat u deze Impressie 

onder ogen krijgt is het nieuwe 

college waarschijnlijk al 

geïnstalleerd en heeft de 

ledenvergadering van GroenLinks 

Voorschoten hopelijk ingestemd met 

een goed college-akkoord! 

Gert Both 

Op 9 juni 2018 stemde de ALV van GroenLinks Voorschoten in met het coalitieakkoord
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Als een mokerslag is ze ingeslagen: 
de uitslag van de 
gemeenteraadsverkiezingen van 
2018 in Voorschoten. 
GROENLINKS de tweede partij! 
Wie had dat kunnen denken.  

Jarenlang constructief 
oppositievoeren beloont zich. Net als 
in 2006 lijkt het erop, dat 
GROENLINKS mee gaat ‘regeren’ 
in Voorschoten. Verdiend! 

Hoe moeten we de cijfers duiden? 

In de vorige Impressie, heeft dhr. S. 
de Kip een voorspelling gemaakt.. 
Die kwam heel erg in de goede 
richting: 

Voorspelling de Kip Uitslag 

VVD 27,63 % 24,01 % 
GL 19,36 % 19,67 % 
D66 13,17 % 12,99 % 
CDA 12,45 % 18,91 % 
O.N.S. 12,26 % 12,18 % 
SP 10,22 %  6,37 % 
PvdA   4,91 %  5,86 % 

Grootste afwijking is het CDA. 
Kennelijk hebben meer  kiezers 
beseft dat de VVD grotendeels  

verantwoordelijk is voor het 
wanbeleid van de afgelopen 8 jaar en 
zijn naar het CDA gegaan. Tweede 
grote afwijking is de SP. Dat zullen 
we maar het Marijnissen-effect 
noemen. Voor de rest heeft de Kip 
de volgorde vrijwel juist voorspeld, 
wat de vraag uit de eerste alinea 
beantwoordt. 

Hoe zit het met het resultaat t.o.v. de 
verkiezingen in 2014? Zijn 
landelijke of lokale factoren de 
oorzaak van winst of verlies? 

2014 2018      stemmen

VVD 21,28 % 24,01 % +  459
GL 10,23 % 19,67 %    + 1.233
D66 14,22 % 12,99 %   -      79
CDA 18,73 % 18,91 %  +    122
O.N.S. 20,25 % 12,18 %  -     896
SP   8,10 %  6,37 %     -     170 
PvdA   7,19 %  5,86 %     -     125 

Kiezers 62,16%  63,58%  +    544

De grote verliezers zijn O.N.S. en 
(zij het in mindere mate) de SP. De 
teloorgang van O.N.S. lijkt duidelijk: 
8 jaar lang bepaalde deze partij (met 
de VVD) het beleid van 
Voorschoten. De kiezer heeft dat 
fors afgestraft. Dat in tegenspraak tot 
de landelijke cijfers, waarin lokale 
partijen winnen. 

De uitslag voor de SP is lastiger te 
duiden maar het is een landelijke 
trend gebleken: bijna overal heeft de 
SP verloren. Persoonlijk denk ik dat 
de trekjes om van de SP de firma 
Marijnissen te maken,  hier debet 
aan zijn.  

Enkele gedachten over de verkiezingsuitslag
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Het CDA wint iets in Voorschoten, 
terwijl landelijk verloren is. Ik denk, 
zoals gezegd dat dat te maken heeft 
met teleurgestelde VVD-kiezers. 

PvdA en D66 volgen de landelijke 
trend van verlies. 

De winnaars zijn VVD en vooral 
GROENLINKS. Beiden volgen de 
landelijke trend, maar –vooral in het 
geval van GL– in versterkte mate.  
De VVD wint landelijk 3,17 %, 
terwijl dat in Voorschoten maar 
liefst bijna 13 % is. Meest logische 
verklaring lijkt mij, dat veel ex-
O.N.S. kiezers teruggekeerd zijn 
naar de VVD. 

GROENLINKS wint landelijk bijna 
65 %: in Voorschoten maar liefst 
92,44 %! Het beleid van de GL- 
fractie door de jaren heen heeft zich 
uitbetaald. Het Klavereffect is er 
natuurlijk ook, maar zeker niet 
alleen. 

Ik heb nog een staatje voor de 
liefhebber: de uitslagen van 
GROENLINKS van Voorschoten, 
Leiderdorp, Wassenaar en Leiden 
van de afgelopen 8 
gemeenteraadsverkiezingen: 

Jaar landelijk     Vs L’dorp  Wr Leiden 

1990 5,57 %   5,32 %   9,47 % 2,99 % 11,25 % 
1994 5,55 %   8,62 % 10,76 % 3,37 % 12,31 % 
1998 6,11 % 12,21 % 13,50 % 4,74 % 15,51 % 
2002 6,06 % 13,53 % 12,99 % 4,76 % 14,23 % 
2006 6,03 % 14,82 % 15,08 % 6,80 %   9,53 % 
2010 6,73 % 12,24 % 12,31 % 5,15 %   8,72 % 
2014 5,38 % 10,23 % 12,44 % 8,54 % 10,37 % 
2018 8,87 % 19,69 % 13,04 % 7,14 % 18,78 % 

Opvallend is dat, behalve 
Wassenaar, er in deze drie 
gemeentes veel meer op GL 
gestemd wordt dan landelijk. De 
trends in de loop van de jaren zijn –
qua winst en verlies t.o.v. de 
verkiezing ervoor- ook ongeveer 
hetzelfde (behalve voor Leiderdorp 
en Wassenaar in 2018).  
GROENLINKS Voorschoten heeft 
nu wel voor het eerst de hoogste 
uitslag van de regio.  

Steef Harlaar 

7

https://www.google.nl/url?sa=i&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwiAyYn3urfbAhWJDewKHdQMCOMQjRx6BAgBEAU&url=https://www.elsevierweekblad.nl/economie/achtergrond/2017/03/ondernemers-plannen-van-groenlinks-doodsteek-bedrijfsleven-473148/&psig=AOvVaw36sdfbl6CiKUjFHNEX_dLK&ust=1528114072341337
https://www.google.nl/url?sa=i&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjp2oLKurfbAhUF_KQKHZhuC2YQjRx6BAgBEAU&url=https://www.ad.nl/politiek/klaver-scoort-in-de-stad%7Ea7c1e5a0/&psig=AOvVaw2qXFb_i5fsAnq4Wd_qUER7&ust=1528114040439138


Op verzoek van de redactie geef ik een 

terugblik op het formatieproces dat 

uiteindelijk zo’n vier weken in beslag 

nam en mij gemiddeld zo’n 20 tot 25 

uur per week heeft gekost. Vandaar ook 

een korte impressie omdat ik blij ben 

dat dit proces nu kan worden 

afgesloten.  

Alvorens ik echter door ga met dit 

verhaal wil ik als eerste Albert, 

Monique en de fractie van harte 

bedanken voor de steun, het 

meedenken, schrijven en het geduld om 

dit alles tot een goed eind te brengen.  

Formeren is een proces waarbij je 

elkaar goed moet vasthouden, moet 

terugkoppelen om de broodnodige 

reflectiemomenten te creëren en de 

onderhandelingsresultaten keer op keer 

kritisch tegen het licht houden en bij 

schaven. Zeker wanneer de 

vermoeidheid toeslaat en je 

onderhand wel klaar bent met de tekst, 

kan dat leiden tot ongeduld en irritatie. 

Het venijn zit ‘m bij een formatie ook 

echt wel in de staart, wanneer de 

politieke nuanceringen gemaakt moeten 

worden. In die zin is het vooral een   

kwestie van stug volhouden. Het  

opmerkelijke daarbij was dat je het op 

inhoud vaak al best snel eens was maar 

dan nog echt moest zoeken naar de 

juiste formulering. Ik heb Albert, maar 

ook Adriaan (fractievoorzitter D66) 

toen ook leren kennen als echte 

woordkunstenaars, die snel met de 

juiste oplossingen kwamen.  

Waar Albert een belangrijke rol 

gespeeld heeft aan de centrale  

onderhandelingstafel, speelde Monique 

een sleutelrol bij de formatie en 

portefeuilleverdeling van het college. 

Ook overlegde ik regelmatig met haar 

over wat er aan de centrale tafel 

plaatsvond en kreeg daarbij waardevol 

advies.  

Daarnaast hebben Linda en Paul, naast 

Monique, Albert en ondergetekende 

inhoudelijke input geleverd en mee 

onderhandeld in de drie werkgroepen 

(M&S, WRG en B&B) die naast de 

centrale onderhandelingstafel 

plaatsvonden. Deze drie werkgroepen 

leverden de basisteksten, gebaseerd op 

de verschillende verkiezings-

programma’s die vervolgens aan de 

centrale tafel worden bijgeslepen en 

uitonderhandeld. De lijsttrekkers 

trokken ieder een werkgroep, 

coördineerden die en zaten voor. Ik trok 

samen met Monique de werkgroep 

WRG en leverde daarnaast met Linda 

input aan de werkgroep M&S. Paul en 

Albert vertegenwoordigden GL in de 

werkgroep B&B. Daphne en Joop lazen 

kritisch mee en leverden met name nog 

input ten behoeve van de werkgroep 

Formeren is vooral stug volhouden
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WRG. De ambtenaren tot slot leverden 

vaak extra informatie en adviseerden op 

inhoud. Zij waren essentieel als ‘reality 

check’. 

Maar goed, al met al bestaat zo’n 

formatie dus uit drie gedeeltelijk 

overlappende processen; 

- de onderhandelingen gedurende de

werkgroepen.

- de gesprekken aan de centrale tafel.

- de vorming van het college.

Daardoorheen liep als constante rode

draad het investeren in de persoonlijke

verhoudingen en het opbouwen van

onderling vertrouwen. Zo hebben we

met de drie fracties tijdens het proces

een bijzonder geslaagde bijeenkomst in

de Pronck Brouwerij (Leiden) gehad,

waar iedereen een korte pitch gaf en zo 

zich verder aan elkaar voorstelden. 

Mijn bescheiden rol daarbij was om 

naast het schrijven en onderhandelen de 

verschillende processen te blijven 

overzien en indien nodig snel te  

schakelen door te bellen  

of te appen met de onderhandelaars, 

ambtenaren en/of wethouders 

kandidaten. Om die reden hadden we 

ook diverse app-groepen om snel en 

vertrouwelijk met de juiste personen te 

kunnen overleggen. Op zich best wel 

een dankbare taak maar met tijd en 

wijle behoorlijk veeleisend, omdat je 

toch zo’n beetje fulltime bereikbaar 

moest zijn. Iets dat hoe dan ook ten 

koste van het thuisfront en je werk 

overdag gaat. In die zin moet zo’n 

proces ook niet te lang duren. Een 

belangrijke les daarbij is dat structuur 

belangrijk is maar flexibiliteit 

essentieel. Gedurende de tijd gaat het 

wat betreft die flexibiliteit schuren, je 

wilt er een punt achter zetten maar moet 

tegelijkertijd ruimte houden. Zo bleek 

op het eind toen alle fracties de min of 

meer finale tekst voor ogen kregen dat 

er toch nog wat punten geherformuleerd 

en aangevuld moesten worden. 

Uiteraard speelt hier ook de 

onervarenheid een rol en is niet altijd 

duidelijk wat je kunt verwachten. 

Goed het zit er nu op en ik sluit af.  Als 

toegift plaats ik hierna de brief van de 
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formateur aan de raad waarin hij 

verslag doet van het proces. Op zich 

geeft dat naast mijn verhaal een 

aardig beeld van de formatie.  

Johan van Rixtel 

het "Formatieteam": Johan van Rixtel (GL), Adriaan Andringa (D66), Nanning Mol (VVD), Sjoerd van den Dool (VVD), 
Marcel Cramwinckel (D66), Albert Deuzeman (GL) en Pieter Heiliegers (formateur)
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Brief van de formateur de heer P.Heiliegers 

Geachte leden van de raad, 

Een maand geleden heb ik de opdracht aanvaard om de formatie van de gemeente 

Voorschoten te begeleiden en toe te werken naar een coalitieakkoord gesteund door 

de partijen VVD, GroenLinks en D66. Graag wil ik hierbij van de gelegenheid gebruik 

maken om hen te bedanken voor deze opdracht. 

Na besprekingen met de lijsttrekker van de grootste partij, de VVD, ben ik met de 

formerende partijen aan de slag gegaan met deze opdracht.  

Algemeen 

Over het algemeen zijn de besprekingen met de formerende partijen goed verlopen en 

was de sfeer uiterst prettig te noemen. Er zijn 6 centrale bijeenkomsten gepland, 

waarbij de lijsttrekkers samen met een secondant uit hun fractie de belangrijkste 

vraagstukken hebben besproken. Tijdens deze sessies was er ambtelijke ondersteuning 

aanwezig vanuit de werkorganisatie bestaande de uit de gemeentesecretaris, 

ondersteuning vanuit financiën, communicatie en strategie.  

Deze bijeenkomsten zijn achtereenvolgens gepland op: 

20 april 
  4 mei 

14 mei 

16 mei 

22 mei 

23 mei 

Na de eerste twee centrale bijeenkomsten zijn er 3 verschillende werkgroepen aan de 

slag gegaan. Hierin is een onderverdeling gemaakt tussen de onderwerpen Burger en 

Bestuur, Mens en Samenleving en Wonen, Ruimte en Groen. Uitdrukkelijk is 

afgesproken dat het aspect “raadsakkoord” dat in zal moeten gaan op de bestuursstijl 

en -cultuur, hier geen deel van uit maakt.  

In elke werkgroep waren de VVD, GroenLinks en D66 vertegenwoordigd en was 

vakinhoudelijke ambtelijke ondersteuning van Werkorganisatie Duivenvoorde 

aanwezig. In deze (sub)werkgroepen zijn de belangrijkste thema’s zoals bijv. 

regiokeuze, financiën en wonen besproken en zijn er teksten opgesteld voor het 

coalitieakkoord. Deze conceptteksten zijn later in de centrale overleggen ter 

besluitvorming voorgelegd en vervolmaakt.  

Waar het gaat om de burgemeestersbevoegdheden die in het coalitieakkoord een plek 

hebben gekregen is burgemeester Bouvy aanwezig geweest bij de vergadering waar 

dit punt geagendeerd was.  
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Ook de Voorschotense samenleving is uitgenodigd om mee te denken en ideeën aan te 

leveren voor het coalitieakkoord. De inwoners hebben de mogelijkheid gekregen om 

per mail en via de formulierenbrigade ideeën aan te dragen. Hierop zijn ongeveer 100 

reacties gekomen. Een aantal goede ideeën zijn meegenomen in de uitwerking van het 

akkoord. Op de reacties waarmee niets is gedaan zijn zorgvuldig reacties voorbereid 

waarin de afwegingen van de coalitie zijn meegenomen. De inwoners worden zeer 

bedankt voor hun inbreng.  

Ambities en speerpunten 

In het coalitieakkoord zijn de ambities en speerpunten geformuleerd. Het uitgangspunt 

van de coalitie bij het realiseren van ambities is dit de doen binnen de gestelde kaders 

voor wat betreft de financiën. De coalitie wil zoeken naar creatieve oplossingen, het 

combineren van functies en geen plannen wil maken als hier geen kostendrager onder 

ligt. Dit is een extra uitdaging vanwege de beperkte financiële situatie. Dit vraagt in 

de komende periode om andere manier van denken en werken. In deze overleggen zijn 

er spelregels afgesproken met betrekking tot financiën. De ambitie is uitgesproken om 

toe te werken naar een coalitieakkoord met heldere afspraken die later worden 

uitgewerkt in een college uitvoeringsprogramma. Daarvoor ligt nu een stevige basis 

waarin overeenstemming is bereikt tussen de onderhandelende partijen.  

In de besprekingen is er met name gefocust op volgende drie onderdelen, die voor de 

coalitie leidend zijn geweest en gediend hebben als onderlegger: 

1. Ambities verwezenlijken – deze uitspreken en toewerken naar prioritering

2. Financieel evenwicht, structureel sluitende begroting  – goed omgaan met

financiën

3. Bestuurlijke toekomst Voorschoten – Zelfstandig Voorschoten samenwerkend met

de Leidse regio.

Tot slot staat de coalitie voor “radicale” transparantie en helderheid m.b.t. 

participatie. Dit betekent goed communiceren, meer dan voorheen.  

De inhoudelijke discussie over het coalitieakkoord laat ik hierbij over aan de 

gemeenteraad. De raad kan in deze vergadering verder haar politieke duiding 

meegeven.  

Ik wens u veel succes met de bespreking van het akkoord. Hierbij maak ik graag van 

de gelegenheid gebruik om zowel de coalitiepartijen alsook in het bijzonder de 

ambtelijke ondersteuning te bedanken voor de prettige samenwerking. 

Met vriendelijke groet, 

Pieter Heiliegers 
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Waarschijnlijk zou er geen stukje 

voor de Impressie in zitten, dit keer. 

Niemand zit op vakantie-verhalen te 

wachten. Toch was er een ding dat 

me na 3 reisdagen al bezig hield: 

hoeveel vogels er steeds op de 

kampeerplekken zijn. Het begon al 

op de eerste dag dat we de Alpen 

voorbij waren, vlak bij Rimini (I). 

Op een uitgestorven camping, vier 

van de honderd plaatsen waren 

bezet, stierf het van de zwaluwen. 

En bij beter kijken bleken er ook 

veel verschillende mezen te zijn, 

inclusief koolmezen. En terwijl ik dit 

zit te typen, wordt ik in mijn been 

gestoken, ondanks de deet...  

Op de volgende camping hetzelfde 

beeld en geluid: heel veel vogels, 

van klein tot behoorlijk groot. Ik 

werd er blij van, ook door het 

verschil dat ik ervoer met Nederland. 

Als je ze niet kent mis je de 

veldleeuwerik niet, en dat geldt voor 

veel meer soorten. En in wat ik maar 

zal noemen Zuid-Europa, lijkt dat 

heel anders.  

Na de oversteek naar Griekenland 

bleek het daar vergelijkbaar. Ik zag 

op heel veel plekken zwaluwnesten 

zitten waar ze in NL al lang weg 

waren gehaald, vanwege de 

uitwerpselen. Kennelijk Is er genoeg 

eten voor deze vogeltjes: insecten.  

En dat klopt, aanvankelijk wisten we 

dat er vooral muggen waren, nu 

weten we ook dat er een stekend 

vliegje is, dat zelfs met deet, bocht 

van de bovenste plank, toch je huid 

doorboort. 

Bij dag en bij nacht, bij windstilte en 

bij een stevige bries, in zon en in 

schaduw. En hij is goed voer voor de 

zwaluwen, en voor de grote en 

kleine vleermuizen die we in het 

maanlicht voorbij zien scheuren..... 

Ik dacht jullie trots een zwaluwnest 

te laten zien dat vrijwel boven de 

plek hing waar ik nu zit te schrijven, 

helaas is dat kennelijk vanochtend 

weg gehaald. (zie foto) 

Zo ideaal is het hier dus ook niet,

maar grasfalt is hier in ieder geval 

niet te zien. 

Thuis in de achtertuin was ik blij met 

steeds minder wespen, nu weet ik dat 

niet meer zo goed. En nu ook hier in 

het zuiden van de Peloponnesos: blij 

word je niet van de jeuk, wel van alle 

mezen en mussen. 

Michiel van Essen 
Uit Plaka, Griekenland 

Moet je blij zijn met muggenbeten?
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Tjonge jonge, hebben de kiezers er 

nou helemaal niets van begrepen? 

Acht jaar lang is Voorschoten 

financieel geplunderd, is de 

zelfstandigheid van Voorschoten 

ernstig in gevaar gebracht, is 

Voorschoten bijna een heilloze en 

asociale fusie met Wassenaar in 

gerommeld, is de klantvriendelijk-

heid omlaag gegaan en is het 

voortbestaan van sociale zekerheid 

en voorzieningen zoals sociaal 

cultureel werk, Cultureel 

Centrum, bibliotheek en zwembad 

in groot gevaar gebracht.

Veroorzakers hiervan? Vooral VVD 

en O.N.S. Nadat O.N.S. in 2010 

middels een monsterscore met maar 

liefst 7 zetels in de gemeenteraad 

debuteerde (de semi-illegale fractie 

die er middels zetelroof vanaf zo 

rond 2008 was ontstaan tel ik niet 

mee) en verreweg de grootste partij 

was geworden, begon de rampspoed. 

De onervaren nieuwe raadsleden van 

O.N.S. werden volledig ingekapseld 

door de geoliede VVD-machine: de 

oude partij mastodonten Neppérus 

en Jonk speelden een zeer grote rol 

van betekenis. Tot 2014 is bijna 

alleen maar VVD-beleid uitgevoerd: 

Rijnlandroute, oneigenlijke steun 

voor Deltaplein, de openlijke wens 

van VVD om met Wassenaar te 

fuseren en zo het rechtse 

belastingparadijs tussen Den Haag 

en Leiden te creëren, etc. De “S” van 

O.N.S. die voor Sociaal zou moeten 

staan was een loze geworden. 

In 2014 werden deze collegepartijen 

afgestraft door de kiezer: ze verloren 

meer dan 1/3 van de zetels. Maar in 

plaats van dat de winnaars, D66 en 

CDA, het voortouw kregen in de 

formatie, greep de oude coalitie 

wederom de macht door het CDA te 

paaien. Waarom die daar toen 

ingetrapt is, is onduidelijk. Weer 4 

jaar ellende volgde, hoewel de CDA 

wethouders er nog iets van 

probeerden te maken. 

Zo halverwege de rit voelden de 

hoofdverantwoordelijke 

burgemeester en wethouders (Bianca 

Bremer, Jeroen Staatsen en Inge van 

Nieuwenhuizen ) de bui hangen en 

vertrokken met de staart tussen de 

benen. Verantwoording voor het 

door hen gevoerde beleid zal door 

hen niet worden afgelegd.  

Steef's ei
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Het werd 2018. Nieuwe 

verkiezingen volgden. Het kon niet 

anders of VVD en O.N.S. zouden 

weggevaagd worden. Het kon voor 

iedereen in Voorschoten volstrekt 

duidelijk zijn wie de ellende 

veroorzaakt hadden.  

Een progressief-midden college van 

GROENLINKS, SP, D66 en PvdA 

lonkte; de rechtse puinhopen zouden 

opgeruimd worden op een manier 

waardoor milieu, duurzaamheid, de 

zwakkeren in Voorschoten en de 

sociaal-culturele voorzieningen niet 

of nauwelijks getroffen zouden 

worden. 

De linkse lente kon beginnen. 

Niet dus. De (oude) coalitie blijft

met 12 zetels gelijk. De oppositie 

(min GL) ook: 5 zetels voor D66, SP 

en PvdA. Alleen GROENLINKS 

wint fors. De kiezer heeft altijd 

gelijk, maar soms........

Nou ja, denk je dan, laat er dan een zo 

progressief mogelijk college komen: 

GL, CDA en D66 hebben ook een 

meerderheid, zijn diep geworteld in 

de haarvaten van de samenleving, dat 

moet kunnen lukken. Helaas: de VVD

moet er kennelijk persé bij. Een
belangrijke taak van GL en D66 zal

dan ook de komende vier jaar in ieder

geval zijn, het beteugelen van de

VVD en het redden van Voorschoten. 

Steef Harlaar
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De gemeente Voorschoten heeft een 
paar deskundigen gevraagd welke 
bestuurlijke varianten  mogelijk zijn 
en wat de voor-  en nadelen van elke 
variant zijn. Daarbij moest natuurlijk 
ook gekeken worden naar de 
grootste uitdagingen waar we de 
komende 10 jaar voor staan. 
Het advies van Prof. Klaartje Peters 
uit Maastricht en dr. Marieke van 
Genugten uit Nijmegen, beiden 
erkende bestuurskundigen, is half 
mei uitgekomen. 
Het geeft geen eenduidige adviezen 
of conclusies,want dat was niet de 
opdracht. 
Het zou ons aller discussie wat 
zakelijker moeten maken, d.w.z. 
meer op geobjectiveerde scores op 
allerlei criteria gebaseerd. 

Het rapport begint met de 
opsomming van de uitdagingen waar 
de gemeente voor staat: 
Vergrijzing (over 10 jaar is 32% van 
de bevolking 65-plus).  

De beperkt mogelijke woningbouw 
zal daar niet veel aan kunnen 
veranderen, maar zal toch vooral 
kleine en goedkope woningen 
moeten opleveren en dat gaat tegen 
de markttendens in. 

Op sociaal gebied moet er veel 
gebeuren: steeds meer taken komen 
op ons af, er zijn nog meer 
vrijwilligers nodig, integrale zorg 
aan jeugdigen, steeds meer 
thuiszorg, woningaanpassingen, 
speciaal vervoer, dat alles vraagt om 
een alerte moderne gemeente.  
Dat geldt ook voor de trend naar 
steeds zelfbewustere burgers die de 
gemeente als partner willen zien en 
niet als beslisser.  
De slappe bodem langs de Vliet 
maakt dat riolering en andere 
leidingen vaak groot onderhoud 
nodig hebben. De operatie ophoging 
van Vlietwijk die € 11 miljoen heeft 
gekost zal zich in andere wijken 
herhalen.  

Geld is er niet, integendeel, doordat 
we niet veel meer kunnen bouwen en 
een hoge schuldenlast hebben 
opgebouwd zal Voorschoten 
langdurig uiterst zuinig moet zijn en 
geen middelen hebben om de 
ambtelijke organisatie te 
moderniseren en om de bestaande 
voorzieningen in stand te houden en 
tijdig te vernieuwen. 

Lastig advies over bestuurlijke toekomst Voorschoten
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Zelfstandig blijven, in de ambtelijke 
fusie met Wassenaar, is natuurlijk 
de eerste optie, want dat is de 
bestaande situatie. 
De ambtelijke organisatie, WODV, 
werkt voor twee gemeentebesturen 
en moet ook in twee regio’s 
samenwerking met andere 
gemeenten ondersteunen. Dat is niet 
efficiënt. 
De WODV is overbelast  

en komt ook kwaliteit tekort. Dat 
komt mede doordat de  twee 
gemeenten niet veel met elkaar 
samenwerken. De afstand is eerder 
groter dan kleiner geworden. De 
cultuurverschillen met Wassenaar 
zijn aanzienlijk. 
De uitdagingen waar Voorschoten 
voor staat kunnen door de WODV 
nauwelijks voldoende worden 
behandeld. De rapporteurs 
waarschuwen dan ook dat de 
financiële krapte het 
voorzieningenniveau steeds verder 
onder druk zal zetten. 

Intensiever samenwerken in de 
Leidse regio (een harde regiokeuze 
genoemd) is een volgende optie. 
(Wonderlijk genoeg wordt een 
harde keuze voor de Haagse regio 
niet apart bekeken). Voor de 
ambtelijke kwaliteit, de financiële 
problemen en 

het voorzieningenniveau maakt het 
niet zoveel uit. De bestuurlijke 
samenwerking met de Leidse 
gemeenten wordt ‘voller’, 
Voorschoten gaat eindelijk ook echt 
meedoen, het is een stap naar meer 
beleidsafstemming en gezamenlijk 
optreden en hopelijk naar meer 
onderling vertrouwen. Consequentie 
is wel dat de samenwerking met de 
H10 en met Leidschendam-
Voorburg m.b.t. sociale 
dienstverlening en 
arbeidsmarkttoeleiding moet worden 
beëindigd en dat is best ingewikkeld. 
Ook is de vraag of die zaken in het 
Leidse beter zijn geregeld. 
Conclusie is toch vooral dat het 
weinig helpt om Voorschoten echt 
vooruit te helpen. 

Fusie met Leiden, dan wel met 
Wassenaar, dan wel met Wassenaar 
en Leidschendam –Voorburg ( L-V) 
komt uitgebreid aan de orde. 
Op zich is dat wat vreemd, want van 
Wassenaar is intussen toch algemeen 
bekend dat dat absoluut zelfstandig 
wil blijven en dus is onderzoek van 
die variant niet zo zinvol.  
De scores voor de gevolgen van 
twee herindelingsmogelijkheden, dus 
met Leiden of met L-V  zijn 
vergelijkbaar. De WODV moet 
worden ontbonden en dat kost veel 
tijd en geld. In de ene variant moet 
de samenwerking met de Leidse 
regio worden beëindigd en in de 
andere juist die met de Haagse regio. 
Dat laatste is in beginsel iets 
gemakkelijker, omdat het minder 
regelingen zijn en de afspraken 
minder formeel vast liggen. In de 
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Leidse regio is Voorschoten ook 
wettelijk ingedeeld in de 
veiligheidsregio en de openbare 
gezondheidszorg. Verder is er met 
Leiden een uitgebreide 
beleidsverkenning opgesteld waar 
Voorschoten zich nog onlangs 
volledig achter heeft geschaard. Ook 
is veel samenwerking daar een direct 
gevolg van de ligging als directe 
buren met vele dagelijkse 
economische, sociale en 
onderwijscontacten. 
Het is duidelijk, dat de financiële 
problemen en de ambtelijke 
beperkingen van Voorschoten in 
beide varianten in een klap zijn 
opgelost, maar daartegenover staat 
het verlies van zelfstandigheid en 
van nabijheid van bestuurders en 
ambtenaren. Hoe dat in de praktijk 
uitwerkt is volgens het rapport lastig 
te voorspellen. Hetzelfde geldt voor 
het voorzieningenniveau, dat 
uiteraard in de loop van de jaren zal 
worden aangepast aan de andere 
schaal en de andere manier van 
verdeling over een veel groter 
gebied. 

Het nieuwe college van Voorschoten 
zal een brede discussie over de 
bestuurlijke toekomst binnenkort 
gaan organiseren, maar intussen 
koerst de raadsmeerderheid af op de 
variant zelfstandigheid met een 
harde regiokeuze voor 
samenwerking in de Leidse regio. 
Dat klinkt simpel, maar is nog 
behoorlijk ingewikkeld en het is in 
elk geval een forse koerswijziging 
ten opzichte van de afgelopen jaren. 

Gert Both
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Je voelt je thuis in het politieke 

spectrum van GroenLinks maar het 

is niet altijd duidelijk hoe je je 

uitgangspunten voor een 

rechtvaardiger en groenere wereld 

ook daadwerkelijk kunt realiseren. 

De werkelijkheid is ingewikkelder 

dan simpele links-rechts schema’s. 

Moeten de belastingen omhoog, 

moet de overheid meer dwingend 

voorschrijven hoeveel je eet en 

hoeveel je beweegt, is het voldoende 

om zonnecollectoren op je dak te 

hebben of moeten we het auto en 

vliegverkeer verminderen? Moeten 

we werken aan het opheffen van 

discriminatie op kleur of is die 

zwartepietendiscussie maar 

flauwekul? Allemaal vragen waar 

we in onderlinge discussie een 

antwoord op proberen te geven. 

Dit doen we binnen GroenLinks 

Voorschoten door tweemaandelijks 

een avond bij elkaar te komen en 

over een bepaald onderwerp of boek 

te discussiëren. Vooraf lezen we het 

boekje of bekijken we links naar 

relevante artikelen en video’s. Ook 

sturen we een samenvatting rond, 

zodat iedereen weet waar het over 

zal gaan, ook als die nog geen tijd 

heeft gehad om het boek te lezen. 

Het afgelopen jaar kwamen de 

volgende onderwerpen langs: gender 

balans aan de hand van het 

boekje  'Mannen leggen me altijd 

alles uit' van Rebecca Solnit 

(11 september), nationalisme 

(13 december), Donuteconomie van 

Kate Raworth  (23 februari), 

kolonialisme en racisme aan de hand 

van ‘Witte onschuld’ van Gloria 

Wekker  (18 april). 

Voor een recent voorbeeld waar 

Gloria Wekker ons op wijst in haar 

boek: denk aan de ophef rondom het 

optreden van Waylon tijden het 

Eurosong Festival. Volgens critici 

was zijn optreden een toonbeeld van 

onbewust racisme: de witte man op 

een verhoogd podium met de zwarte 

mannen die in een soort 

vereringsdans om hem heen 

cirkelden.   

Na een hoop media aandacht heeft 

Waylon getwitterd dat hij het snapt:  

“Ik realiseerde me dat het voor ‘de 

blanke’ heel normaal is om gezien te 

worden en tegelijk vond ik het jammer 

om me dat te realiseren, want het geeft 

de kern van de pijn weer”. 

De komende bijeenkomst is op 

woensdag 20 juni en zal gaan over 

“De één-dimensionale mens” van 

Herbert Marcuse. 

Bijeenkomsten Politieke Filosofie
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Hoewel we iedere avond beginnen 

met het afgesproken onderwerp, 

waaiert de discussie altijd uit en 

passeren ook de praktische vragen 

die nu in de politiek spelen, bv. 

decentralisatie van de zorg, wel of 

niet marktwerking, populisme, etc. 

Aan het eind van iedere avond 

kiezen we het onderwerp voor de 

volgende keer. 

Voor de bijeenkomst van 20 juni is 

het onderwerp of we nog vrij zijn in 

onze politieke keuzes of heeft de 

industriële maatschappij inmiddels 

alle alternatieven buitengesloten. 

Volgens Marcuse hebben we ons de 

afgelopen eeuwen ontdaan van 

armoede en gebrek en zijn we beland 

in een periode van materiële 

overvloed in de vorm van de 

welvaartsstaat. Hoe succesvol ook, 

nu worden we geconfronteerd met 

milieuverwoesting, 

klimaatproblemen, 

inkomensongelijkheid, verlies van 

baanzekerheid, en de vraag is of 

onze welvaartstaat ons wel de echte 

vrijheid heeft geboden voor 

zelfontplooiing en 

zelfverwerkelijking, of dat we ons 

verliezen in een (te) hoge 

consumptie van materiële zaken die 

vooral tot doel heeft de economie te 

laten draaien, terwijl echte behoeften 

als sociaal contact, cultuur, religie, 

natuurbeleving, rust en stilte, 

langzamerhand schaars of welhaast 

niet meer te beleven zijn. 

De centrale vraag die Marcuse stelt 

is of de maatschappelijke organisatie 

die zo succesvol was de afgelopen 

periode en voor ons de schaarste 

heeft verdreven, of die ook in staat 

zal zijn genoemde politieke, sociale 

en culturele problemen op te lossen, 

of dat het kapitalistisch (of 

socialistisch) systeem alles zal doen 

om haar grip op de economie te 

behouden en een mogelijk alternatief 

onmogelijk maken. De mening van 

Marcuse is dat de industriële staat 

niet in staat zal zijn die problemen 

op te lossen, maar er gelijktijdig wel 

in slaagt om ieder mogelijk 

alternatief buiten de orde te plaatsen, 

nog sterker, de mensen zijn zo 

ingekapseld door de materiële 

welvaart dat ze ook geen alternatief 

meer willen. 

Als je je door deze probleemstelling 

voelt aangesproken meld je dan aan 

voor 20 juni, dan zetten we je op de 

mailing lijst en blijf je op de hoogte 

ook al kun je niet alle bijeenkomsten 

bijwonen. 

Graag tot 20 juni om 19:30 uur in de 

fractiekamer van het gemeentehuis. 

Erik Jansen 
Linda van der Zwaan 
(lindavdzwaa@gmail.com) 
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Een maand na de verkiezingen, op 

zaterdag 21 april, vond de 

Raadsledendag van GroenLinks 

plaats. Joop en ik (Daphne) reisden 

met de trein naar Utrecht om 

Voorschoten te vertegenwoordigen 

en enkele van de vele lezingen bij te 

wonen.  

Wat bij aankomst opviel was de 

goede sfeer: een combinatie van 

vreugde over de mooie 

verkiezingsuitslag en gretigheid naar 

de toekomst; om aan de slag te gaan! 

We hebben dan ook een geweldige 

prestatie neergezet: sinds 21 maart 

zijn er maar liefst 611 raadsleden 

namens GroenLinks in heel 

Nederland! De Raadsledendag was 

georganiseerd om (nieuwe) 

raadsleden een steuntje in de rug te 

geven. Met lezingen, workshops, 

ruimte om elkaar te leren kennen, en 

uiteraard (ik kan het niet laten om dit 

te benadrukken) een geheel 

vegetarische lunch en borrel. 

Sprekers op de dag waren onder 

andere partijvoorzitster Marjolein 

Meijer, Richard Wouters van Bureau 

de Helling, en uiteraard Jesse 

Klaver. Zij bespraken de grote  

algemene thema’s: het succes van de 

verkiezingen en de vreugde hierover, 

een duiding van de verkiezings-

uitslag (langs huizen gaan werkt als

een trein), en een vooruitblik naar de 

Provinciale Statenverkiezingen en de 

Europese parlementsverkiezingen 

van volgend jaar en de Tweede 

Kamerverkiezingen in 2021. De 

insteek van Jesse: sowieso de 

grootste worden op links en de 

grootste uitdager worden van de 

VVD. Er wordt dus niet stilgezeten. 

Het was lastig kiezen uit de vele 

workshops die werden aangeboden. 

Uiteindelijk bezocht Joop de 

workshops “Hoe benut ik de 

partij(organisatie) voor mijn 

raadswerk?” en “Klimaat en 

duurzaamheid”, terwijl ik de 

workshops “Hoe maak ik de 

Omgevingswet groen?” en “Hoe 

‘delibereer’ ik in de praktijk?” 

bijwoonde. Bij de workshop over de 

Omgevingswet werden gezamenlijk 

aandachtspunten en aanbevelingen 

geformuleerd. En ook al waren deze 

niet geheel een verrassing (o.a. Maak 

in je Omgevingsvisie ruimte voor de 

energietransitie en Start alvast met 

pilots en betrek hierbij alle 

Raadsledendag GroenLinks
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mogelijke betrokkenen), was het erg 

inspirerend om Erika Spil, 

wethouder namens Perspectief 21 in 

Bunnik, te horen over hoe haar 

gemeente samen met buurgemeenten 

al een Omgevingsvisie opgesteld 

heeft voor het buitengebied. Ook de 

workshop over burgerparticipatie, of 

delibereren, zat vol met voorbeelden 

en lessen. Enkele van deze lessen 

leren we in Voorschoten momenteel 

ook met het project Segaar/Arsenaal: 

zorg onder andere voor heldere 

kaders en een goede communicatie 

hiervan, deel informatie, en wees 

transparant. De workshop over 

klimaat en duurzaamheid werd 

gegeven door Paul Smeulders. Niet 

zo lang geleden was hij nog 

wethouder in Helmond, maar 

binnenkort zal hij Tweede Kamerlid 

worden. Paul is een ambitieuze 

politicus met een zeer pragmatische 

benadering. Dat heeft ervoor 

gezorgd dat hij mooie resultaten 
heeft neergezet, waaronder de eerste

nul-op-de-meter-woningen, de 
realisatie van duurzaamheids-
leningen, subsidies en het 
duurzaamheidsfonds en de 

verduurzaming van het 

maatschappelijk vastgoed. Een tip 

van Paul: vergeet de portefeuille 

inkoop niet, want hiermee kan je 

vaak een grote impact hebben op 

duurzaamheid. Na de enthousiaste 

verhalen van Joop baal ik enorm dat 

ik hier zelf niet bij aanwezig was. 

Na de afsluiting en de borrel stapten 

Joop en ik naar buiten, de 

zonovergoten dag in. We nemen een 

hoop inspiratie en de positieve vibe 

mee in ons raadswerk.  

Daphne van Es 

De nieuwe fractie: Joop Bos, Daphne van Es, Linda van der Zwaan, 
Johan van Rixtel, Albert Deuzeman, Paul 't Lam
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Na de storm… 

Tsja … hoe of het nu is, na het 

raadslidmaatschap. 

Nadat gedurende twaalf jaar het 

raadslidmaatschap mijn agenda erg 

bepaalde en dat in maart wegviel, 

leek er een zwart gat te gaan 

ontstaan.  

Gedurende een week kon ik eindelijk 

eens een enkele avond vullen met 

het bekijken van detectiveseries op 

tv.  Iets wat ik eerder op 

vrijdagavond altijd probeerde te 

praktiseren, ware het niet dat ik 

steevast in slaap viel voordat ik wist 

wie überhaupt het slachtoffer was, 

laat staan de dader.  

Plannen had ik wel, zo had ik net een 

cursus taalcoördinator afgesloten 

voor op school en oriënteerde ik me 

op verdere activiteiten, maar eerst  

een paar maanden bijkomen… dacht 

ik. 

De uitslag in Voorschoten was een 

aangename verrassing. Natuurlijk 

leek tijdens de campagne het tij mee 

te zitten, maar toch... ik besefte ook 

dat we allemaal in een bubbel leven 

waarin iedereen het met ons eens 

lijkt te zijn. De uitslag was 

historisch: GroenLinks was opeens 

in Voorschoten tweede partij, 

waarbij het zetelaantal was 

verdubbeld. Er is een heel goede 

campagne gevoerd, alle hulde aan 

het team.  

De dag na de verkiezingen maakte 

de fractie bekend dat ik de kandidaat 

wethouder was. Marijke Kleijweg, 

onze oud wethouder, was één van de 

twee informateurs. 

Onderhandelingen begonnen, 

waarbij Johan en Albert de 

hoofdonderhandelaars waren, 

bijgestaan door Linda, Paul, Daphne, 

Joop en mij. Deze verliepen 

voorspoedig. Er was een klik met 

VVD en D66 en er werd een mooi 

coalitieprogramma geschreven met 

de titel Duurzaam vooruitstrevend. 

We bleken het over veel zaken eens 

te zijn, elkaar goed te kunnen 

vinden. Veel van wat GroenLinks 

wil, sociaal, groen en democratisch, 

is hierin terug te vinden.  

….voor de orkaan. 

En nu staan we vlak voor de 

installatie van het nieuwe college. 

Het avontuur gaat beginnen. Er is 

Na de storm......voor de orkaan
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een goede sfeer in de nieuwe 

coalitie, in de hele raad eigenlijk. Er 

ligt een enorme uitdaging voor ons, 

maar er is ook een nieuw élan, de wil 

en het enthousiasme om er echt iets 

van te maken. Ik heb daar erg veel 

zin in. Ik kijk uit naar een goede 

samenwerking in college en raad. 

Het voelt ook goed binnen 

GroenLinks: we zijn sterk en worden 

steeds sterker. De afgelopen periode 

is gebleken dat we veel samen 

aankunnen. Het is ook gezellig.  Iets 

om te koesteren. 

De komende tijd zullen we ons 

gezamenlijk nog meer in gaan zetten 

voor een groen en sociaal 

Voorschoten. Ik heb er alle 

vertrouwen in dat we als afdeling, 

raad en college, eigenlijk als gehele 

samenleving, mooie stappen gaan 

zetten. 

Natuurlijk zijn er zorgen te 

benoemen, zoals over de financiën, 

biodiversiteit, zorg en klimaat. Het is 

dan juist goed om niet bij de pakken 

neer te gaan zitten, maar ervoor te 

kiezen de uitdaging aan te gaan, 

ambitieus te zijn. Zoals in de 

woorden van president John F. 

Kennedy uit zijn beroemde 

Moonspeech (1962), door 

cabaretière Claudia de Breij weer 

teruggebracht in ons geheugen: 

We choose to go to the moon. We 

choose to go to the moon in this 

decade and do the other things, not 

because they are easy, but because 

they are hard, because that goal will 

serve to organize and measure the 

best of our energies and skills, 

because that challenge is one that 

we are willing to accept, one we are 

unwilling to postpone, and one 

which we intend to win, and the 

others, too. 

En Amerika ging naar de maan, in 

1969, hoe onwaarschijnlijk het ook 

had geleken in 1962. 

Monique Lamers. 
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Enkele reacties van collega’s
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